
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU 
ZDRAVOTN Ě SOCIÁLNÍ FAKULTY JIHO ČESKÉ UNIVERZITY 

V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 26. 1. 2015 

Přítomní členové (bez titulů):  
S. Bártlová, I. Brabcová, F. Dolák, O. Doskočil, M. Hrušková, L. Kozlová, D. Nováková, P. 
Zimmelová, L. Heresová, J. Král, L. Martinek  
 
Omluveny (bez titulů): M. Ekhardtová, L. Heresová, E. Makas Nevaeva 
 
Hosté (bez titulů):  
V. Tóthová (děkanka), J. Šemberová (proděkanka), I. Chloubová (proděkanka), D. Prouza 
(proděkan), D. Urban, H. Jordánová  
 
Předseda akademického senátu F. Dolák přivítal přítomné a zahájil jednání senátu. 
Konstatoval, že senát je usnášeníschopný (přítomno 10 senátorek a senátorů, omluveny 3).  
Jako zapisovatele navrhl O. Doskočila.  
Hlasování: PRO - 10, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0 
Akademický senát ZSF JU schválil navrženého zapisovatele.  
 
O funkci skrutátorů se přihlásili P. Zimmelová a L. Martinek.  
Hlasování: PRO - 8, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 2 
Akademický senát ZSF JU pověřil funkcí skrutátorů P. Zimmelovou a L. Martinka.  
 
Program: 

1. Akreditace doktorského studijního programu Ošetřovatelství  
2. Nová organizační struktura Zdravotně sociální fakulty JU 
3. Různé 

 
V návaznosti na předchozí e-mailovou korespondenci mezi členy senátu vznesl senátor 
Doskočil  pozměňovací návrh, aby byl s ohledem na § 27 odst. 2 b) Zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách, jako samostatný bod programu vyčleněn bod Vyjádření AS ZSF JU 
k záměru děkanky jmenovat proděkany.  
Hlasování PRO – 10, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0 
Návrh na změnu programu jednání byl přijat.  
 
 

1. Akreditace doktorského studijního programu Ošetřovatelství  
 
Děkanka fakulty V. Tóthová představila návrh na novou akreditaci doktorského studijního 
programu Ošetřovatelství. Nejzásadnější změnou oproti minulé akreditaci je prodloužení 
standardní doby studia na 4 roky. Čtyřletá doba studia byla doporučena i akreditační komisí. 
V nové akreditaci již nefiguruje Fakulta zdravotnických studií Univerzity Pardubice, té bylo 
ze strany AK doporučeno samostatné akreditování vlastního doktorského programu. Obsah 
zůstává zachován, zpřísněny byly požadavky na vědecké výstupy studujících. Došlo též 
k termínovému sloučení státní doktorské zkoušky a obhajoby disertační práce. Bylo 
ustoupeno od modulové struktury studijního programu, ale v rámci volitelných předmětů byla 
profilace zachována. Následovala rozprava: 



P. Zimmelová: Dostudují současní studenti podle dřívější akreditace? V. Tóthová: Ano, bude 
požádáno o prodloužení stávající akreditace na jejich dostudování. 
O. Doskočil: Co vedlo k neobvyklému prodloužení doby studia na čtyři roky? Je to v ČR 
obvyklé? V minulosti se hovořilo i o čtyřletém bakalářském studiu ošetřovatelství. Není to už 
v rámci jednoho oboru příliš? V. Tóthová: S ohledem na náročnost studia a množství 
studijních povinností to je žádoucí a vychází to z doporučení akreditační komise. Díky krátké 
době studia nebyly např. dostatečně využívány studentské mobility. Se čtyřletým bakalářským 
stupněm se v tuto chvíli nepočítá. Neobvyklé to není, má to např. i Ostravská univerzita. D. 
D. Prouza: Čtyřleté doktorské programy jsou i na právnických fakultách.  
F. Dolák: Budou teoretické pedagogické předměty podmínkou absolvování pedagogické 
praxe? V. Tóthová: Ano budou.  
S. Bártlová: Požadavky se neustále zvyšují, v nové akreditaci je povinná publikace v časopise 
s IF. Má to tak i Ostrava? V. Tóthová: OU to tak nemá, tam je možné sčítat body za různé 
typy publikací. Je to ale záležitost vnitřního vývoje oboru.  
Hlasování: PRO – 10, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0 
AS ZSF JU se vyjádřil kladně k akreditaci doktorského studijního programu Ošetřovatelství.  
 
 

2. Nová organizační struktura Zdravotn ě sociální fakulty JU 
 

Děkanka fakulty V. Tóthová představila svůj návrh na změnu organizační struktury ZSF JU 
týkající se úseků proděkanů. Nová organizační struktura vychází z nových priorit 
v nadcházejícím funkčním období. Změna byla avizována i na předvolebním shromáždění 
akademické obce, inspirací byla struktura prorektorských pozic na JU. Navrhuje zrušit úsek 
proděkana pro rozvoj a vnější vztahy a úsek proděkana pro rozvoj studijních programů a 
dalšího vzdělávání a vytvořit úsek proděkana pro akademické záležitosti. Následovala 
rozprava:  
O. Doskočil : Oceňuji redukci počtu proděkanů z pěti na čtyři a s tím související snížení počtu 
proděkanů, kteří jsou na fakultě na částečný úvazek. K jakému přeskupení kompetencí 
proděkanů v nové struktuře dojde a čím byla změna motivována?  
V. Tóthová: Vedle zmíněné inspirace univerzitním uspořádáním změna reaguje na faktické 
rozdělení kompetencí k němuž v uplynulém období docházelo. Ukazuje se jako funkční, aby 
akreditace spadaly do kompetence proděkanky pro studijní a sociální záležitosti, interní 
akreditační komisi by koordinovala sama děkanka. Celoživotní vzdělávání bude mít 
v kompetenci proděkan pro akademické záležitosti. Otázky rozvoje dílem řeší projektová 
kancelář, dílem spadá do kompetencí ostatních proděkanů a tajemníka (záležitosti investic).  
Hlasování: PRO – 9, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 1 
AS ZSF JU schválil novou organizační strukturu fakulty, jíž se ruší úseky proděkanů pro 
rozvoj a vnější vztahy a pro rozvoj studijních programů a dalšího vzdělávání a vzniká úsek 
proděkana pro akademické záležitosti.  
 
 

3. Vyjádření AS ZSF JU k záměru děkanky jmenovat proděkany 
 

V souvislosti s výše zmíněnou změnou organizační struktury navrhuje děkanka odvolat k 31. 
1. 2015 proděkana pro rozvoj a vnější vztahy prof. JUDr. Viléma Kahouna, Ph.D. a 
proděkanku pro rozvoj studijních programů a dalšího vzdělávání doc. PhDr. Janu 
Šemberovou, CSc. Proděkan Prouza navázal na e-mailovou diskuzi vyvolanou senátorem 
Doskočilem a konstatoval, že tento se mýlí ve svém předpokladu, že funkční období 
proděkanů končí s funkčním obdobím děkana. Proděkani byli jmenováni na dobu neurčitou a 



proto zůstávají ve svých funkcích, i když děkanka nastoupila do svého druhého funkčního 
období.  K jejich odvolání by se tedy senát měl vyjádřit i v případě, že byl předchozím 
hlasováním v organizační struktuře zrušen jejich úsek.  
Hlasování: PRO - 9, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 1 
AS ZSF JU vyjadřuje souhlas s odvoláním proděkana prof. JUDr. Viléma Kahoun, Ph.D. a 
proděkanky. doc. PhDr. Jany Šemberové, CSc.  
 
Následně děkanka zopakovala, co již bylo v předložených materiálech, že proděkan pro vědu 
a výzkum doc. MUDr. Mgr. Alan Bulava, Ph.D. požádal o uvolnění z funkce k 31. 1. 2015 
z důvodu velké pracovní vytíženosti. Na jeho místo navrhuje doc. Mgr. et Mgr. Jitku 
Vackovou, Ph.D. o jejíchž odborných kvalitách svědčí i předložený životopis.  
V rozpravě vystoupila senátorka L. Kozlová: Je politováníhodné, že kandidátka na tak 
významnou funkci není přítomna a není tak možné kladení otázek.  
Hlasování:  
PRO - 9, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 1  
Akademický senát ZSF JU se vyjadřuje kladně k návrhu jmenovat proděkankou pro vědu a 
výzkum doc. Mgr. et Mgr. Jitku Vackovou, Ph.D.  
 
Děkanka dále oznámila, že proděkan pro zahraniční vztahy JUDr. Ing. Daniel Prouza, Ph.D. a 
proděkanka pro studijní a sociální záležitosti Mgr. Ivana Chloubová zůstávají ve svých 
funkcích. Zastupujícím proděkanem bude D. Prouza. O obsazení pozice proděkana pro 
akademické záležitosti nebylo doposud rozhodnuto, jednání stále probíhají.  
Akademický senát ZSF JU vzal tyto skutečnosti na vědomí.  
 
 

4. Různé 
 
V. Tóthová: V návaznosti na diskuzi o funkčním období proděkanů sdělila, že rovněž vědecká 
rada fakulty zůstává ve stávajícím složení. V nejbližší době se rozhodne o odvolání jejích 
dlouhodobě neaktivních členů.  
I. Brabcová: Požaduje na webových stránkách fakulty snazší přístup k OBD. Pro zadávání 
údajů je třeba se k systému složitě „proklikat“.  
L. Kozlová: Požaduje, aby akademičtí pracovníci byli seznámeni s výsledky svého hodnocení 
v pilotním projektu hodnocení realizovaném na ZSF a PřF JU. V. Tóthová: Výsledky jsou 
zpracovávány, zpětná vazba bude.  
O. Doskočil:  Nesouhlasí s tím, aby tato záležitost byla v kompetenci tajemníka. Tajemník má 
řešit ekonomické a majetkové záležitosti fakulty ne hodnocení akademických pracovníků. V. 
Tóthová: Bude to spadat do kompetence proděkana pro ekonomické záležitosti, tajemník je 
zodpovědný za technickou stránku věci a ekonomické konsekvence.  
O. Doskočil:  Jak je to se současným systémem studentského hodnocení výuky? Původně o 
něm bylo uvažováno jako o celouniverzitně povinném.  
I. Chloubová: Nebyla shoda mezi součástmi JU, rektor nechal fakultám volnou ruku, zda 
bude SHV povinné a kdy bude realizováno. Ona sama se přiklání k povinnému vstupu do 
systému s možností odmítnout hodnocení konkrétních předmětů. Nesouhlasí ale s tím, aby 
SHV probíhalo ve zkouškovém období. Studenti hodnotí předmět pod dojmem zkoušek.  
M. Hrušková: Bude do diskuze o tom, zda bude SHV na ZSF JU povinné a kdy bude 
realizováno zapojen senát? V. Tóthová: Ano, samozřejmě.  
L. Martinek: Další ročník již tradičního Volejbalového marathonu o pohár rektora pořádaného 
ZSF JU se bude konat 26. – 27. 2. 2015.  
 



Další zasedání AS ZSF JU je plánováno na 23. února od 16 hod. v zasedací místnosti 
děkanátu.  
 
 
Zapsal: Ondřej Doskočil     V Českých Budějovicích dne 27. 1. 2015 

 
 

 

 


